
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 626 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 626:  

”Hvad kan ministeren oplyse om OUH ́s brug af UV-lys til desinfektion og erfaringerne 

hermed? ” 

 

Svar: 

Ministeriet har til besvarelse af spørgsmålet indhentet bidrag fra Statens Serum Insti-

tut, som jeg henholder mig til: 

 

”SSI er informeret om, at Odense Universitetshospital i perioden 2019-2021 har af-

prøvet en UV-desinfektionsrobot. Af den udarbejdede evalueringsrapport fremgår, at 

”den i projektet anvendte UVDR [UV-Desinfektionsrobot], viser generelt en effekt på 

de testede mikroorganismer, men ringere virkning på skimmelsvampen Aspergillus”, 

og at ”Driftsmæssigt fandt vi det svært, at anvende UVDR på en ugentlig basis i et 

sengeafsnit med mange flersengsstuer og sengeliggende patienter…”, samt at robot-

ten ”… kun blev anvendt i 30 % af den tilgængelige tid - også primært pga. personale-

begrænsninger gennem hele døgnet”. SSI har forstået, at UV-lys til desinfektion 

endnu ikke er kommet i brug på Odense Universitetshospital.” 
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